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Abstract

This study to investigate problems encounter university students in

promoting  writing  skills.  The  main  aim  of  this  study  to  reflect  the

promoting of writing skills. The data analysis of this study was collected

through questionnaire it  was design and distributed to (30) students to

university  students.  The  respondent  to  participant  in  this  study  this
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sample selected randomly at Sudan University of Science & Technology

–  College  of  Education.  The  researcher  use  descriptive  –  analytical

method. The study find out the teaching writing needs in addition to that

findings show difficulties that encounter university students.  The study

recommended teachers should give opportunity to their students practice

writing.

The study find out the following:

1- Some difficulties that face university students in writing skills because

writing skills have a sub skill such as grammar and punctuation marks.

2-  There are  some problems that  face students  in  choosing terms and

organizing paragraphs and expression.

3- Students have no enough strategic studies which enable them to make

a good written work.

ملخص الدراستة

تقصت هذه الدراسة المشاكل التي تواجه طلب  الجامعات وترقية مهارات
الكتابة.

الهدف من هذه الدراسة عكس ترقيععة مهععارات الكتابععة لطلب  الجامعععات
وجمعت البيانات الخاصة بهذه الدراسععة بإسععتخدام وسععيلة السععتبانة فقععد

) طالب بجامعععة السععودان للعلععوم والتكنولوجيععا - كليععة30إختار الباحث (
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التربيععة – المسععتوى الثععاني وتععم إختيععار العينععة المشععاركة فععي الدراسععة
اا واستخدم الباحث الطريقة الوصفية التحليلية. عشوائي

حيث أظهرت نتائج البحث لتدريس مهارات الكتابة التي تعتبر مععن وسععائل
التصال المهمة وخلصت إلى النتائج التالية:

بعض الصعوبات التي تععواجه طلب  الجامعععات فععي الكتابععة لن الكتابععة- 1
ال: القواعععد النحويععة – وعلمععات تجمععع عععدد مععن مهععارات اللغععة مث

الترقيم.
هنالك مشاكل تواجه بعععض الطلب  فععي إختيععار المصععطلحات وتنظيععم- 2

كتابتهم وتماسك الفقرات وكتابة التعبير الصحيح.
الطلب  ليس لديهم الدراسة الكافية بالستراتيجيات التي تجعععل لععديهم- 3

القدرة على تطوير الكتابة.
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